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Disposition:  

 

 

 Kære BR 

 

 Kommunalvalget er ikke langt væk.  

 

 Vi får de næste måneder rig lejlighed til at 

trække forskellene op. Til at gå hinanden 

på klingen. Og debattere, hvor vi vil hen 

med København. 

 

 Men inden valgkampen for alvor skydes i 

gang, har vi lige en fælles opgave. 

 

 At lægge budgettet for næste år. 

 

 Sidste år lykkedes det at få alle med. Vi fik 

vist, at selvom vi rent politisk kommer 

forskellige steder fra. Og vil forskellige 

steder hen.  

 

 Så kan vi enes om meget.  

 

 Nok fordi vi grundlæggende – på tværs af 

partier – deler en dyb kærlighed til 

København.  

 



 

Anledning: Budgettale    Anledning Budgettale   

Dato: 31-08-2017   Dato: 31-08-2017  

Sted: BR salen side 2a  Sted: BR salen side 2b 

 

TALE TALE 

 

[Folkeskolen] 

 Jeg går selv til dette budget med én klar 

hovedprioritet.  

 

 For mig bliver dette først og fremmest et 

børnebudget.  

 

 Vi er stort set i mål med det historiske 

efterslæb på vores skoler.  

 

 Næsten 4 mia. kr. er investeret i at 

genoprette vores folkeskoler siden 2010.  

 

 Og vi har en aftale om at ordne den sidste 

– Heiberg – i dette budget 

 

 Det betyder, at vi er kommet helt i mål 

med skolerenoveringerne. 

 

 Det er et fantastisk resultat. Og noget vi 

alle kan være stolte af.  

 

 

 Og jeg vil gerne kvittere for samarbejdet 

og den store opbakning fra hele BR, som 

har gjort, at vores københavnske skolebørn 

nu – endeligt – får rigtig gode rammer til 

leg og læring.  

 

[Pause] 
 

 Men investeringer i bygninger er ikke slut. 

 

  Der kommer stadigt flere små 

københavnere til verden.  

 

 Og vi kommer derfor igen til at bruge 

rigtig mange penge på at udbygge med nye 

daginstitutioner og folkeskoler  

 

 Men det skal ikke være mursten det hele. 

 

 Jeg vil derfor arbejde for, at vi med dette 

budget gennemfører et historisk løft af den 

københavnske udskoling.  
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 København skal have en skole, som vores 

teenagere gider stå op til. Og ikke pjækker 

fra. 

 

 En skole, hvor alle elever bliver udfordret 

og lærer at være gode kammerater på tværs 

af klassen. 

 

 En skole, hvor vi ikke slipper taget i de 

ældste klasser.  

 

 I dag har vi desværre alt for mange elever, 

som ikke er klar til at gå videre med en 

ungdomsuddannelse. 

 

 Skoletrætheden stiger, når eleverne når 

folkeskolens ældste klasser.  

 

 Vi taber nogle unge i de svære teenageår, 

fra de ældste folkeskoleklasser til 

ungdomsuddannelserne. 

 

 Det er ikke godt nok.  

 

 Jeg vil derfor give byens 7., 8. og 9. 

klasser et massivt løft over de næste fire år.  

 

 Vi skal have: 

o Stærke læringsforløb, hvor vi løfter 

de fagligt svageste elever 

o Talentcamps til de dygtige 

o Spændende valgfag, der giver lys i 

øjnene 

o Og brobygning til 

ungdomsuddannelserne.  

 

 Folkeskolen i København skal være en 

skole, som får alle teenagere op om 

morgenen.  

 

[Socialområdet] 

 Det er ikke kun skolerne, der har lidt under 

det enorme vedligeholdelsesefterslæb fra 

dengang, København var fattig.  
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 Der er stadig rigtig mange tilbud, som i 

den grad trænger til en kærlig hånd.  

 

 Det gælder ikke mindst til de allermest 

udsatte københavnere.  

 

 De borgere, som opholder sig i vores 

tilbud 24 timer i døgnet.  

 

 De borgere, der har allermest brug for 

hjælp og støtte.  

 

 De skal selvfølgelig også have ordentlige 

kommunale rammer.  

 

 Vi skal derfor i gang med at genoprette og 

modernisere vores tilbud på socialområdet 

med Stubberupgård som det første skridt 

på vejen.   

 

 Regeringen har fjernet midlerne til en lang 

række indsatser til de svageste borgere i sit 

seneste anfald af Københavner-bashing 

med satspulje-aftalen sidste efterår.  

 

 Samtidig er der pres på handicapområdet, 

fordi flere børn får diagnoser og flere – 

heldigvis – lever længere med deres 

handicap.   

 

 Vi bliver derfor i dette budget også nødt til 

at lappe nogle af regeringens huller og tage 

ansvar for, at der er ordentlige tilbud til 

vores mest udsatte borgere.   

 

[En grøn og ren by] 

 København er en grøn by.  

 

 Vi er verdens bedste cykelby.  

 

 Vi er verdens – vist nok – eneste storby, 

hvor havnen er så ren, at man kan bade i 

den. 
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 Vi har en fantastisk effektiv metro, som 

snart vokser markant 

 

 Vi varmer vores boliger med klimavenlig 

fjernvarme 

 

 Og vi arbejder målrettet på at blive verdens 

første co2-neutrale hovedstad i 2025. 

 

 Vi skal fortsætte den gode udvikling.  

 

 Jeg vil sikre, at luften i København er så 

ren, at københavnerne kan trække vejret 

helt ned i lungerne,  

 

 uden at frygte, at det går ud over deres 

helbred.  

 

 Vi skifter derfor alle byens busser ud med 

el i løbet af de kommende år.  

 

 Og nu er turen kommet til havnebusserne, 

som selvfølgelig også skal være grønne.  

 

 Der flyder også alt for meget skrald på 

gaderne, i søerne og i havnen.  

 

 Forleden var jeg en tur i miljøkajakken i 

Københavns Havn.  

 

 Jeg fangede 3,5 kg skrald i havnen på 

under en halv time.  

 

 Faktum er, at kun en ud af tre 

københavnere i dag oplever København 

som en ren by. Det er ikke godt nok.  

 

 Det skal vi have gjort noget ved 

 

[Tryghed] 

 Vi har hen over sommeren oplevet en 

eskalering af bandekonflikten.  

 

 Det har skabt stor utryghed særligt på 

Nørrebro og i Nordvest.  

 

 Når kuglerne flyver, er det selvfølgelig 

politiets opgave at få sat en stopper for 

galskaben 
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 Men kommunen har en kæmpe opgave i at 

hindre, at børn og unge trækkes ind i 

banderne i fremtiden.  

 

 Det handler om at opsøge familierne, når 

de unge viser tegn på at de er på vej ind i 

banden.  

 

 Og det handler om at have dygtige 

gadeplansmedarbejdere, der færdes blandt 

de unge på gaden.  

 

 Det handler om fritidsaktiviteter.  

 

 Og det handler om at sikre, at de unge kan 

klare folkeskolen – og få en uddannelse 

bagefter.  

 

 Vi skal derfor have styrket blandt andet 

gadeplansindsatsen med et varigt løft, så vi 

kan modarbejde en fremtidig eskalering af 

bandekonflikter på Nørrebro.  

 

 Og vi skal prioritere de tiltag, vi har og ved 

virker, som for eksempel fritidstilbud til 

udsatte børn og unge.  

 

[Ældre] 

 Flere og flere ældre vælger at blive boende 

i Købehavn.  

 

 Det er jeg glad for – og stolt af.  

 

 Fordi jeg ønsker et København, som er for 

alle – i alle aldre.  

 

 Den gode alderdom handler om længst 

muligt at bevare selvstændigheden. 

 

 Og her er noget af det vigtigste, at de ældre 

kan komme rundt på egen hånd. 

 

 Vi skal indrette en by, som også 

gangbesværede ældre og borgere med 

handicap kan færdes i.  
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 Der skal derfor være ramper ved fortovene. 

Skridsikre fliser. Og busstoppestederne 

skal være tilgængelige.  

 

 Fordi ældre københavnere selvfølgelig 

kunne bruge byen og være en del af 

fællesskabet.  

 

 [Afslutning] 

 En fælles skole, hvor alle elever glæder sig 

til at komme og bliver udfordret. 

 

 Ordentlige rammer til vores mest udsatte 

grupper.  

 

 Et grønnere og renere København. 

 

 Tryghed og forebyggelse. 

 

 København som en ældrevenlig by.  

 

 Det er nogle af de vigtigste emner for mig.  

 

 Der kommer helt sikkert langt flere op i 

forhandlingerne.  

 

 Jeg glæder mig. 

 

 Lad os gå sammen om en god aftale, som 

kan gøre København til en endnu mere 

fantastisk by at bo i. 


